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Protokół XII/2008 
z przebiegu XII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 21.02.2008 r. 
 

XII sesja Rady Powiatu odbyła się w Sali Kolumnowej Urzędu 
Marszałkowskiego w Zielonej Górze. 

Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecny był jedynie Andrzej 
Bawłowicz, który wcześniej usprawiedliwił swoją absencję. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do XII/2008 protokołu. 
Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 
 

Ad 1. 
Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 11:05 otworzył XII sesję Rady Powiatu. 
Powitał wszystkich zebranych, szczególnie zaproszonych gości. 
Na podstawie listy obecności stwierdził kworum umożliwiające 

podejmowanie uchwał. 
 

Ad 2. 
Radni łącznie z zawiadomieniami o zwołaniu sesji  otrzymali 

wszystkie niezbędne materiały wraz z porządkiem obrad. 
Przewodniczący powiadomił, iż porządek wymaga nowelizacji, i tak 

wycofany zostaje na wniosek Zarządu projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Planu Rozwoju Lokalnego, który stanowił pkt. 14/1, ponieważ prace nad tym 
projektem będą jeszcze trwały. Dopisania do porządku obrad wymagają projekty 
uchwał w sprawie: określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2008 roku oraz współdziałania  
z Gminą Zielona Góra. Spytał Radnych czy są uwagi, wnioski i czy ktoś ma 
inne propozycje. 

Mieszko Sibilski zapytał czy poszczególne Komisje będą 
przedstawiały swoje sugestie do Planu Rozwoju. Przewodniczący 
poinformował, że nie jest to konieczne, ponieważ powstanie specjalny zespół do 
prac nad Planem i nie ma potrzeby, by zajmować się tym na sesji. 

Roman Rakowski odniósł się w kwestii formalnej, czy numeracja 
podpunktów w punkcie 14 zostanie automatyczne przesunięta, czyli „2” stanie 
się „1”. Przewodniczący potwierdził, a nowe zostaną dopisane jako „7” i „8”, 
zgodnie z porządkiem ich przedstawiania. 

Więcej uwag i pytań nie stwierdzono, zatem przystąpiono do 
głosowania nad nowym porządkiem obrad. Zgodnie z procedurą 
Przewodniczący spytał: kto „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” Stwierdził, 
iż radni jednogłośnie przyjęli nowy porządek obrad w brzmieniu: 
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1. Otwarcie XII sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu. 
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu w 2007 roku. 
5. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady na 2008 rok. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
7. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
8. Wnioski i interpelacje radnych. 
9. Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów. 
10. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

powiatu zielonogórskiego – sprawozdanie Komendanta Miejskiej Policji  
w Zielonej Górze. 

11. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze 
wraz z informacją o stanie bezrobocia w powiecie. 

12. Sprawozdanie Przewodniczącego Powiatowego Zespołu ds. Orzekania  
o Niepełnosprawności w Zielonej Górze. 

13. Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. 
14. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) utworzenia liceum ogólnokształcącego dla dorosłych w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie; 

2) utworzenia szkoły policealnej dla dorosłych w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie; 

3) wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych– wielkości niezbędnych do tabeli wynagrodzeń 
pracowników niepedagogicznych, zatrudnionych w powiatowych 
jednostkach oświatowych; 

4) wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości punktu 
w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników Powiatowego Urzędu 
Pracy w Zielonej Górze; 

5) powierzenia Miastu Zielona Góra prowadzenia zadań publicznych  
z zakresu pomocy społecznej dotyczących działalności ośrodka 
adopcyjno-opiekuńczego; 

6) zmiany budżetu powiatu na 2008 rok; 
7) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2008 roku; 

8) współdziałania z Gminą Zielona Góra. 
15. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
16. Wolne wnioski i zapytania.  
17. Zamknięcie XII sesji Rady Powiatu. 
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Ad 3. 
Krzysztof Sroczyński przystąpił do dalszego procedowania. „Czy są 

uwagi?” Stwierdził brak zastrzeżeń. Zarządził głosowanie nad przyjęciem 
Protokołu z XI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego Radni Protokół przyjęto 20 
głosami „za”. 

 
Ad 4. 

Przewodniczący poinformował zebranych, iż sprawozdanie  
z działalności rady w 2007 roku (załącznik nr 3 niniejszego protokołu) radni 
przedyskutowali na posiedzeniach i dopytał czy mają uwagi. Wobec ich braku 
radni jednogłośnie zagłosowali za przyjęciem Sprawozdania. 

 
Ad 5. 

Zgodnie z porządkiem obrad Krzysztof Sroczyński udzielił głosu 
Przewodniczącym poszczególnych Komisji. 

Mieszko Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia  
i Pomocy Społecznej dokładnie omówił każdy z 13 punktów Planu Pracy na 
2008 rok. 

Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu szczegółowo przedstawiła Plan Pracy tej komisji na 2008 rok. 

Czesław Hołołub – Przewodniczący Komisji Ochrony 
Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego zapoznał wszystkich  
z planowanymi działaniami komisji w 2008 roku. 

Michał Bandziak – Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki przekazał 
informację o wszystkich planowanych pracach komisji w bieżącym roku. 

Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 
zaprezentowała zebranych szczegółowo z zadaniami jakie komisja postawiła 
sobie w 2008r. 

Rafał Gajewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zauważył,  
iż większość zadań tej komisji wynika z mocy prawa, a komisja wykonuje  
swoje regulaminowe zadania. Nie mniej jednak zapoznał  
z planowanym przebiegiem prac komisji w bieżącym roku i zauważył, iż życzy  
i komisji, i wszystkim zebranym, by posiedzeń rozpatrujących skargi było jak 
najmniej, a najlepiej wcale. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytanie czy są uwagi, wnioski 
do przedstawionych planów pracy. Nikt nie zgłosił uwag, przystąpiono  
do głosowania na przyjęciem tego punktu porządku. Głosowano blokiem, 
wszyscy radni jednogłośnie przyjęli proponowane plany pracy. 
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Plany pracy komisji stanowią załączniki do protokołu: 
1. Plan pracy Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady 

Powiatu Zielonogórskiego na 2008 rok – załącznik nr 4, 
2. Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu 

Zielonogórskiego na 2008 rok – załącznik nr 5, 
3. Plan pracy Komisji Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 

Publicznego na 2008 rok – załącznik nr 6, 
4. Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Turystyki na 2008 rok – załącznik nr 7, 
5. Plan pracy Komisji Budżetowej na 2008 rok – załącznik nr 8, 
6. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok – załącznik nr 9. 

 
Ad 6. 

Krzysztof Sroczyński przedstawił swoją działalność w okresie 
międzysesyjnym. I tak od 28 grudnia brał udział w 7 zebraniach Zarządu, pełnił 
9 dyżurów w biurze Rady Powiatu oraz uczestniczył w 3 posiedzeniach  
Komisji. Gościł również na XVII sesji Rady Gminy Zielona Góra. Ponadto 
reprezentował radę powiatu na okolicznościowych imprezach i spotkaniach:  
6 stycznia br. w Zawadzie - Bukowińskie Kolędowanie (z udziałem  
15 następujących zespołów), 29.01 – wystawa Galeria Sztuki w Jaskini  
w muzeum w Świdnicy, 17.02. – VI Mistrzostwa Powiatu w Tenisie Stołowym. 
Poinformował zebranych, iż dnia 15 lutego 2008 roku w Muzeum Ziemi 
Lubuskiej w Zielonej Górze odbyło się I Lubuskie Forum Przewodniczących 
Rad Gmin i Powiatów połączone ze szkoleniem nt. „Nowy okres 
programowania UE 2007-2013 szansą rozwoju gmin”, którego organizatorem 
była Fundacja Rozwoju Demokracji Lokalnej w Zielonej Górze. Inicjatorem 
powołania Forum był Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn – pan Mirosław 
Gniewczyński. W spotkaniu udział wzięło 48 osób (w tym Przewodniczący 
Sroczyński), wśród których znaleźli się przewodniczący rad gmin i powiatów  
z terenu województwa lubuskiego, wiceprzewodniczący oraz kierownicy biur 
rad. Uczestnicy spotkania podjęli jednogłośnie uchwałę o powołaniu Forum.  

Mieszko Sibilski spytał jakie cele i zadania Forum będzie 
wykonywać? 

Krzysztof Sroczyński, że celem działania Forum jest doskonalenie 
poziomu funkcjonowania rad gmin i powiatów województwa lubuskiego, 
wymiana doświadczeń między jego członkami, prezentowanie opinii członków 
Forum wobec instytucji i organizacji działających na rzecz samorządu 
terytorialnego oraz władz samorządowych i państwowych, wyrażanie stanowisk 
w kwestii obowiązujących oraz projektowanych aktów prawa samorządowego, 
doraźne wspieranie członków Forum w zakresie pełnionych przez nich 
obowiązków. Cele te osiągane będą szczególnie poprzez działalność 
szkoleniową, dyskusje problemowe, konsultacje, prowadzenie działalności 
informacyjnej oraz konfrontację praktycznych możliwości realizacji zadań  
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z obowiązującymi normami prawnymi oraz wnioskowanie zmian  
do odpowiednich organów. W ramach Forum odbywać się będą cykliczne 
spotkania z przedstawicielami kluczowych urzędów administracji samorządowej 
i centralnej województwa lubuskiego.  
Na spotkaniu powołano Zarząd Forum w składzie:  

1. Mirosław Gniewczyński – Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 
2. Mariusz Grycan – Przewodniczący Rady Miasta Krosno Odrzańskie 
3. Piotr Kiedrowicz – Przewodniczący Rady Miejskiej Słubice 
4. Krystyna Sibińska – Przewodniczący Rady Miasta Gorzów Wielkopolski 
5. Adam Urbaniak – Przewodniczący Rady Miasta Zielona Góra 
6. Andrzej Ziarek – Przewodniczący Rady Powiatu Nowa Sól 
7. Mieczysław Pielużek – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Międzyrzecz 

Przewodniczącym Lubuskiego Forum Przewodniczących Rad Gmin  
i Powiatów został Mirosław Gniewczyński. Do zadań zarządu należy kierowanie 
pracami Forum oraz ustalanie tematów kolejnych szkoleń. Bardzo ważna dla 
organizatorów Forum jest również możliwość współpracy z innymi Forami 
Przewodniczących istniejącymi przy pozostałych ośrodkach regionalnych 
Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej. Warunkiem uczestniczenia  
w spotkaniach Forum jest zapoznanie się ze statutem Forum oraz wypełnienie 
deklaracji członkowskiej, a także uiszczanie opłat szkoleniowych w wysokości 
50,00 zł od osoby płaconych po otrzymaniu faktury. 

 
Ad 7 

Starosta Edwin Łazicki przedstawił radnym zakres prac Zarządu  
w okresie pomiędzy 29 grudnia 2007 a 21 lutego 2008 roku. W tym czasie 
Zarząd zebrał się 7 razy, przygotował 8 projektów uchwał do przedłożenia 
Wysokiej Radzie, przyjął 15 uchwał, m. in. w sprawie: 

• zmian w planie dochodów i wydatków w budżecie powiatu na 2008 rok, 
• umorzenia należności pieniężnej,  
• udzielenia pomocy finansowej z PFOŚiGW w wysokości 2.600,- 

Nadleśnictwu Przytok na program edukacyjny pt. „Poznaj swój las, jego 
tajemnice i piękno” – jest to program realizowany od lat i rokrocznie 
wspieramy ten program, 

• udzielenia dotacji z PFOŚiGW w wysokości 50.000,- zł Gminie 
Nowogród Bobrzański, 

• opracowania układu wykonawczego budżetu Powiatu Zielonogórskiego 
na 2008 rok, 

• opracowanie planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej 
na 2008 rok, 

• przyznania 10 stypendiów Starosty Zielonogórskiego dla Sportowców-  
te stypendia zostaną wręczone 22 lutego w Zespole Szkół w Sulechowie, 
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• nieodpłatnego przekazania środków trwałych pomiędzy jednostkami 
organizacyjnymi Powiatu Zielonogórskiego – ma to na celu 
uporządkowania tak by dysponent rzeczy był za niego odpowiedzialny, 

• nadania upoważnienia kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu 
do wykonywania zmian w planie wydatków jednostki, 

• udzielenia dotacji z PFOŚiGW w wysokości 500,- zł dla Koła 
Łowieckiego „Piast” w Sulechowie, 

• udzielenia dotacji z PFOŚiGW w wysokości 200.000,- zł dla 
Powiatowego Zarządu Dróg na zakładanie zieleni oraz przycinki krzewów 
i drzew występujących w powiatowym ciągu dróg, 

• sprzedaży lokalu mieszkalnego w Trzebiechowie – w chwili obecnej 
jeden budynek „zszedł” ze stanu, a w drugim zostały jeszcze dwa 
mieszkania, które też zostaną sprzedane i wówczas Powiat nie będzie 
partycypował w kosztach utrzymania. 

Zarząd brał udział w Konwencie Starostów, na którym gościł 
Marszałek Krzysztof Szymański, a dotyczył on funkcjonowania ZOZów  
w województwie lubuskim. Wielokrotnie spotykał się z Panią Dyrektor  
i lekarzami SP ZOZ w Sulechowie. Był też na naradzie w Komendzie Policji,  
w tym miejscu podziękował Komendantowi Twardowskiemu za rzetelną, 
solidną pracę dla bezpieczeństwa mieszkańców i pogratulował wysokiej lokaty 
Komendy w skali kraju. Ponadto Starosta uczestniczył w ingresie bpa Stefana 
Regmunta. Starosta objął też honorowym patronatem Bukowińskie 
Kolędowanie, które odbyło się w Zawadzie 6 stycznia, ufundował wszystkie 
nagrody na powiatowe eliminacje XVIII Spotkań Grup Kolędniczych  
i Jasełkowych. Impreza miała miejsce w Kinie „Piast” w Babimoście.  

Poinformował radnych, że złożono do preselekcji 8, a właściwie 10 -  
z dwoma drogami, wniosków: zwiększenie atrakcyjności turystycznej powiatu 
poprzez modernizację jego zabytków pt. „Perełki turystyczne”, a dotyczy 
restauracji i modernizacji obiektów DPS w Trzebiechowie, Muzeum 
Wojskowego w Drzonowie, MOS w Przytoku i SPZOZ w Wojnowie; 
modernizacja szpitala w Sulechowie poprzez rozbudowę w celu dostosowania 
do wymogów, określonych w obowiązujących przepisach; telefonia voip 
Powiatu Zielonogórskiego, opartej na internecie, co powinno znacząco obniżyć 
koszty związane z telekomunikacją; modernizacja bazy kształcenia 
praktycznego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie; 
modernizacja sali gimnastycznej Liceum Ogólnokształcącym w Sulechowie; 
wykonanie instalacji przygotowania ciepłej wody użytkowej z wykorzystaniem 
odnawialnych źródeł energii dla DPS w Bełczu, modernizacja kompleksu 
pomieszczeń terapii zajęciowej i relaksacji zdrowotnej w DPS Trzebiechów; 
modernizacja poprzez wymianę okien i poprawę termiczną w budynku Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Czerwieńsku oraz modernizacja drogi Drzonków-
Sucha i przebudowa drogi Krężoły-Łęgowo-Kleęps – dokumentacja  
w przygotowaniu. 
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Edwin Łazicki poinformował Wysoką Radę ogłoszonych  
i przeprowadzonych przetargach, zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych 
i tak: zakup kolorowego USG z Dopplerem dla SPZOZ w Sulechowie, na usługę 
całodobowego dozoru i ochrony obiektu Starostwa Powiatowego, na usługę 
wykonania i zamontowania zabudowy meblowej do pomieszczeń biurowych 
Starostwa Powiatowego, na usługę modernizacji ewidencji gruntów i budynków 
w zakresie dotyczącym uzupełnienia danych o budynkach i lokalach dla 
obrębów z gminy Sulechów i gminy Świdnica, na remont pokrycia dachowego 
budynku głównego Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie, zakup sań 
lodowych i pił ratowniczych w ramach zabezpieczenia przeciwpowodziowego, 
dostawę kserokopiarek cyfrowych do Wydziału Komunikacji, dostawę drzwi 
wraz z ościeżnicami do budynku starostwa, wykonanie wylewek betonowych  
i dostawę wykładzin pcv wraz z montażem, na usługę wykonania dokumentacji 
geodezyjnej – do celów prawnych do zwrotu działek siedliskowych i rolnych 
byłym rolnikom, którzy zdali gospodarstwa rolne na Skarb Państwa oraz 
gleboznawczą klasyfikację gruntów, usługę wykonania operatów szacunkowych 
w 2008 roku, na remont cząstkowy dróg powiatowych na terenie Powiatu 
Zielonogórskiego, remont pracowni chemicznej w LO w Sulechowie 
(wykonawca wyłoniony), zakup oznakowania pionowego dróg i zakup emulsji 
do remontów cząstkowych dróg przez PZZD w Sulechowie, remont nawierzchni 
sali gimnastycznej w ZSP w Sulechowie. Wszelkie informacje o ogłoszonych 
przetargach, innych formach zakupów i dostaw usług oraz o wynikach znajdują 
się na stronie BIP powiatu zielonogórskiego oraz na nowoutworzonej przez 
Naczelnika Wydziału Zarządzania Projektami Europejskimi  
i Zamówieniami Publicznymi Roberta Kostka stronie, pod adresem: 
www.pzp24.pl. Strona ta zawiera kompleksowe informacje zgodne z zapisami 
ustawy o zamówieniach publicznych, a także regulacje ustawowe, prawne, akty 
wykonawcze, orzeczenia zespołu arbitrów oraz Krajowej Izby Odwoławczej 
Urzędu Zamówień Publicznych, strona ta powinna znacznie ułatwić prace 
dyrektorom jednostek, naczelnikom wydziałów i pozostałym zainteresowanym. 
Starosta zapewnił, iż w wyniku tych procedur udało się poczynić oszczędności  
i Zarząd zwróci się do Rady, by te środki przeznaczyć na inne, ważne cele 
związane z działalnością starostwa.  

Zarząd cyklicznie spotyka się z burmistrzami i wójtami gmin powiatu 
zielonogórskiego, a najbliższe spotkanie nastąpi 6 marca i będzie poświęcone 
zwalczaniu muszek i komarów, restrukturyzacji i modernizacji rolnictwa,  
by wypracować wspólne zdanie i rozesłać do Marszałka, do rządu,  
do parlamentarzystów. Starosta również spotykał się z Marszałkiem  
i Wicemarszałkami, z Dyrektor Arisą Jaz w sprawach istotnych dla rozwoju  
i funkcjonowania powiatu zielonogórskiego, z parlamentarzystami w kwestiach 
funkcjonowania ZOZów i możliwościach pozyskiwania dodatkowych środków  
i funduszy na karetkę, która uległa zniszczeniu.  
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Starosta nadmienił również, iż trwają prace remontowe w budynku 
starostwa, w chwili obecnej kompleksowo odnawiane jest pierwsze piętro. Prace 
wykonywane są przez pracowników skierowanych z Powiatowego Urzędu 
Pracy w Zielonej Górze, a przewidywany czas  zakończenia remontu to koniec 
maja.  

Edwin Łazicki podziękował Burmistrzowi Sulechowa Ignacemu 
Odważnemu i radnemu Romanowi Rakowskiemu za doskonałe 
przygotowanie i organizację Powiatowego Turnieju Tenisa Stołowego, a także 
nadmienił, iż Zarząd chce wspierać wszelkie imprezy sportowe. Uniwersytet 
Trzeciego Wieku zwrócił się z inicjatywą zorganizowania turnieju pomiędzy 
Babimostem, Kargową i Sulechowem. Jest też propozycja organizacji 
powiatowego turnieju piłki siatkowej. Starosta zapewnił, że wszystkie pomysłu 
spotkają się, i z przychylnością i wsparciem ze strony starostwa. 
 
Ad 8. 

Jadwiga Oziemkowska oznajmiła, iż została zobowiązana przez 
mieszkańców i radnych Gminy Zabór do przekazania petycji w sprawie remontu 
drogi Milsko – Dąbrowa, do petycji dołączono listę z 70 podpisami 
mieszkańców i serię zdjęć, obrazującą stan tej drogi. Radna zaproponowała  
by Starosta i Przewodniczący Rady zorganizowali objazd wszystkich dróg 
powiatowych dla radnych i członków Zarządu, wówczas będzie można ustalić 
priorytety, uwzględniając stan faktyczny i potrzeby mieszkańców. 
Przypomniała, iż na posiedzeniach Komisji, w których uczestniczyła prosiła,  
by Dyrektor Grażyna Markowicz - Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu 
Dróg w Sulechowie przygotowała harmonogram prac drogowych na bieżący 
rok. 

Michał Bandziak podziękował za wykonane roboty na drodze 
Wilkanów – Lipno – Świdnica – Ochla, w gminie Świdnica, jednak droga  
w samym Wilkanowie jest bardzo wyboista. Podjął też temat zarośniętych 
poboczy, powiedział, iż należy je systematycznie porządkować, wycinać zbędne 
gałęzie i krzewy, pobocza są też często zbyt wysokie w stosunku do jezdni,  
co powoduje gromadzenie się wody na ich styku, a gdy ona zamarznie rozsadza 
asfalt i tworzą się dziury. Poprosił o zastanowienie się jak rozwiązać problem 
nagminnego niszczenia znaków, jest to nie tylko duża strata finansowa,  
ale również stwarzanie niebezpieczeństwa w ruchu drogowym. Zwrócił się 
do wszystkich zebranych z apelem, aby w związku z ogłoszonym w Gazecie 
Lubuskiej konkursem na Sołtysa Roku 2007 aktywnie wspierać sołtysów  
z naszego powiatu i wysyłać głosy drukowane w Gazecie Lubuskiej. Ich praca 
jest bardzo ważna, to najniższy szczebel w samorządności. Michał Bandziak zna 
problemy sołtysów, zna też specyfikę ich pracy, bo jak przypomniał 26 lat pełnił 
tę funkcję. 

Stanisław Okopień zaproponował, by ze względu na sprzyjającą 
pogodę rozpocząć wcześniej prace remontowe. Pogoda w tym roku „nie każe” 
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czekać do kwietnia, można już przymierzać się do prac. Wspomniał, iż należy 
dokończyć wycinki w Trzebiechowie, trzeba również dokończyć chodnik przy 
ul. Odrzańskiej w Trzebiechowie, pilnych prac wymaga pobocze drogi 
Radowice – Trzebiechów, dziury mają 0,5m głębokości, być może starczy, jeśli 
dowiezie się tłuczeń. Podniósł też sprawę braku samochodu przez policję  
w Trzebiechowie, a posterunek obsługuje 2 gminy. Złożył podziękowania 
Stanisławowi Drobkowi – Wójtowi Gminy Trzebiechów za pomoc  
w urządzeniu posterunku. 

Lech Czura - „od 6 lat wnioskuję o 200 metrowy odcinek chodnika 
przy ul. J. Słowackiego w Nowogrodzie Odrz.”. Ponownie przypomniał,  
iż przy drodze 1071F w Niwiskich należy wykonać chodnik i zatoczkę, została 
tam uruchomiona nowa szkoła. W związku, że  z tym ruch tam jest nasilony,  
co jednocześnie stwarza wysokie zagrożenie przede wszystkim dla dzieci. 
Napomknął również, że ubiegłym roku na ul. T. Kościuszki położone zostały 
łaty, lecz prace te wykonano fatalnie, w tej chwili są zapadnięcia o średnicy 1m  
i należałoby zmusić firmę odpowiedzialną za ten stan do naprawienia tej drogi. 

Tadeusz Cygański zwrócił uwagę, na niecelowość kolejnego łatania 
tych samych małych dziur, te prace są tylko doraźne, zwiększają koszty,  
a nie poprawiają jakości. Łatać należy duże dziury, np.: takie jak na drodze 
Bełcze – Pyrnik, gdzie jest 5 dziur pokaźnych rozmiarów. Poprosił też o zajęcie 
się drogą do Młynkowa – tam zapadły się kręgi, skutkiem czego spływa woda  
i zarwało skarpę. 

 
Ad 9. 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż wszyscy radni otrzymali 
sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów (załącznik 
nr 10) i rozpatrzyli na poszczególnych komisjach, wiec przeszedł do zarządzenia 
głosowania za przyjęciem tego Sprawozdania. Wszyscy opowiedzieli się  
za przyjęciem. 

 
Ad 10. 

Krzysztof Sroczyński potwierdził, że radni dostali Informację o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu zielonogórskiego – 
sprawozdanie Komendanta Miejskiej Policji w Zielonej Górze (załącznik nr 11) 
i oddał głos Komendantowi insp. Andrzejowi Twardowskiemu, który 
wszystkim zebranym przedstawił informację w wersji multimedialnej. 
Komendant z dumą poinformował, iż lubuska policja zajmuje 2. miejsce  
w kraju. Ta lokata dotyczy danych o bezpieczeństwie. W siedmiopunktowej 
skali Komenda Miejska Policji w Gorzowie Wlkp. i Komenda Miejska Policji  
w Zielonej Górze zdobyły 6 punktów, pomimo 160 wakatów w województwie, 
a 40 w Zielonej Górze. Powiadomił też zebranych, iż otrzymał informację  
o chęci zapoznania się radnych z zagrożeniami i prewencją w rozbiciu  
na poszczególne gminy. Wyjaśnił, że jest to dla Komendy Powiatowej 
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niemożliwe, ponieważ w programie informatycznym nie istnieje jednostka 
statystyczna taka, jak „gmina”. Program pracuje zgodnie z ustawą o policji. 
Dane, które interesują radnych można uzyskać od komendantów komisariatów, 
lecz są one jedynie statystyką wewnątrzpolicyjną i to co jest możliwe 
przedstawi, i tak: najlepiej przedstawia się sytuacja na terenie podlegającym 
Komisariatowi Policji w Sulechowie i pod względem przestępstw ogółem,  
jak i przestępstw kryminalnych. Nieźle też wypada III Komisariat Policji ,  
który obejmuje gminę Zielona Góra i gminę Zabór. Wykrywalność najwyższa  
i stale rosnąca jest również w KP Sulechów. Przestępstwa o charakterze 
kryminalnym, to aż prawie 70% wszystkich przestępstw, lecz dzięki wytężonej 
pracy znacząco wzrasta wykrywalność, przy jednoczesnym spadku ilości 
popełnianych czynów. Jedynie widać znaczący wzrost przestępstw i wykroczeń 
w ruchu drogowym. Komendant zwrócił uwagę radnym, iż policjant często przy 
niewielkich wykroczeniach nie stosują drastycznych kar, a pouczają. 
Najbardziej niepokojącym faktem jest stan ciągłego wzrostu przestępstw  
we wszystkich kategoriach wśród nieletnich. Drastycznie wzrosły przede 
wszystkim przestępstwa przeciw mieniu, rozbójnicze i narkotykowe. Policja 
planuje jeszcze ściślejszą współpracę ze szkołami i stowarzyszeniami 
oświatowymi, a nawet z kościołem. Insp. Twardowski powiedział, iż policjanci 
pracowaliby jeszcze bardziej efektywnie, niestety wykonują wiele prac,  
które odrywają ich od czynności zwiększających bezpieczeństwo, a przede 
wszystkim coraz częściej wykonują pracę „listonosza” Sądy nakazują 
doręczanie wezwań prze policję. Komendant kończąc informacje o stanie 
bezpieczeństwa podziękował radnym i zarządowi za współpracę i udzielaną 
pomoc finansową, bowiem Komenda Główna zabezpiecza środki na pensję,  
a reszta to pomoc samorządów i bez nich bieda byłaby wręcz żenująca. 

Lech Czura poprosił komendanta, by w przyszłorocznym 
sprawozdaniu rozszerzyć tabelę dotyczącą przestępstw i wykroczeń drogowych 
o dane wskazujące wiek sprawców. 

Sławomir Baranowski spytał ilu policjantów pracuje w Komisariacie 
w Czerwieńsku, bo widać tylko dwóch. 

Brygida Wróblewska dopytywała jaka jest skala prac „policjanta-
listonosza”.  

Inspektor Andrzej Twardowski stwierdził, że przepisy mówią, iż sąd 
i prokuratura może korzystać z pomocy policji, lecz wydaje się, iż jest to zbyt 
wykorzystywane, ponieważ wysyłane jest drugie wezwanie, bez oczekiwania 
czy to pierwsze zostało doręczone. Takich sytuacji są tysiące, co naprawdę 
obciąża policjantów i nader często okazuje się, że policjant otrzymuje 
informacje od adresata, „już mam to wezwanie”. Obsada Posterunku  
w Czerwieńsku to 4 policjantów. Ponadto przypomniał, iż 2 gminy, tj. Bojadła  
i Zabór nie posiadają posterunków, a kontakt z dzielnicowym możliwy jest  
po umówieniu się pod nr 997. Nawiązując do prośby radnych w sprawie 
bardziej szczegółowej statystyki w powiecie wspomniał, że posterunek nie jest 
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jednostką statystyczną i danymi objęty jest dopiero komisariat. Zaznaczył 
również, iż zdaje sobie sprawę z tego, że mieszkańcy chcą widzieć policjantów 
na ulicach, podczas interwencji, ale również chcą tego, by jak przyjdą  
na posterunek, to tam ktoś był i czasem nie da się tego pogodzić. Nadmienił też, 
iż 60% w notowaniach policji to informacje od obywateli, a tylko 40% to zdanie 
przełożonych. Skarżył się tez na obowiązujące prawo, krepujące i pracę samych 
policjantów, i obostrzenia przy wszelkich zakupach i modernizacjach. Wszystko 
trwa zbyt długo, pochłania czas i energię, którą można by było spożytkować  
na zwiększenie poczucia bezpieczeństwa mieszkańców. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem informacji 
Komendanta Powiatowego Policji. 20/20 głosów za przyjęciem. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-mnutowa przerwę w obradach. 
(W tym miejscu sesję opuścili: Janina Kałuża i Sławomir Baranowski) 
 

Ad 11. 
Krzysztof Sroczyński poinformował, iż radni na posiedzeniach 

Komisji zapoznali się i przyjęli sprawozdanie z PUP (załącznik nr 12), toteż 
wobec braku pytań jednogłośnie przyjęto Informację o działaniach PUP  
w Zielonej Górze. 

 
Ad 12. 

Przewodniczący zgodnie z porządkiem obrad przeszedł  
do sprawozdania Przewodniczącego Powiatowego Zespołu ds. Orzekania  
o Niepełnosprawności w Zielonej Górze (załącznik nr 13). Nikt nie wnosił 
uwag. Za przyjęciem opowiedzieli się wszyscy (18/18). 

 
Ad 13. 

Informacje o sytuacji SP ZOZ w Sulechowie (załącznik nr 14)  
i SP ZOZ w Wojnowie (załącznik nr 15) przyjęto wszystkimi głosami „Za”  
on bloc. 

 
Ad 14. 

Przystąpiono do procesowania na podjęciem uchwał. Przewodniczący 
przypomniał, iż projekty były szeroko omawiane na posiedzeniach komisji  
i wszystkie komisje pozytywnie je zaopiniowały. 
 
Ad 14/1. 

Uchwała XII/115/2008 w sprawie utworzenia liceum 
ogólnokształcącego dla dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Sulechowie (załącznik nr 16) została przyjęta 18 głosami, przy braku głosów 
sprzeciwiających się i wstrzymujących. 
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Ad 14/2. 
Radni bez uwag jednogłośnie, 18 głosami „za” przyjęli Uchwałę 

XII/116/2008 w sprawie utworzenia szkoły policealnej dla dorosłych w Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie (załącznik nr 17). 
 
Ad 14/3. 

Po przedstawieniu przez Przewodniczącego projektu uchwały  
w sprawie wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych– wielkości niezbędnych do tabeli wynagrodzeń 
pracowników niepedagogicznych, zatrudnionych w powiatowych jednostkach 
oświatowych (załącznik nr 18) przystąpiono do głosowania. Wszyscy zgodnie 
przyjęli uchwałę XII/117/2008. 
 
Ad14/4. 

Krzysztof Sroczyński przedstawił z treść Uchwały XII/118/2008  
w sprawie wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
punktu w złotych do tabeli wynagrodzeń pracowników Powiatowego Urzędu 
Pracy w Zielonej Górze (załącznik nr 19).  

Lech Czura zwracając się do Dyrektora PUP w Zielonej Górze 
Bogusława Radzio: czy nie można zobligować kierowników jednostek,  
by stawki zostały zaokrąglone w górę do pełnych złotych. 

Dyrektor Radzio oznajmił, iż nie jest to możliwe ze względu  
na obowiązujące przepisy prawa. 

Następnie przegłosowano projekt uchwały. Na 18 obecnych  
za przyjęciem Uchwały XII/118/2008  głosowało 18 radnych. 
 
Ad 14/5 

Przewodniczący oświadczył, że i z tym projektem radni zapoznali się 
na posiedzeniach Komisji i nikt nie wnosił zastrzeżeń, przeto można głosować. 
18 radnych było za podjęciem Uchwały XII/119/2008 w sprawie powierzenia 
Miastu Zielona Góra prowadzenia zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej dotyczących działalności ośrodka adopcyjno-opiekuńczego 
(załącznik nr 20). 

 
Ad 14/6 

Przed przyjęciem Uchwały XII/120/2008 w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2008 rok (załącznik nr 21) Przewodniczący udzielił głosu członkowi 
Komisji Budżetowej Rafałowi Gajewskiemu, który zapoznał zebranych z opinią 
tej komisji. 

Rafał Gajewski oznajmił, iż Komisja Budżetowa po analizie projektu 
nie zgłasza zastrzeżeń i pozytywnie opiniuje projekt. 

Krzysztof Sroczyński zarządził głosowanie. 17 radnych opowiedziało 
się „za”, a Jadwiga Oziemkowska wstrzymała się od głosu. 
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Ad 14/7 
Przewodniczący zaznaczył, że pomimo dopisania projektu Uchwały 

XII/121/2008 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2008 roku (załącznik 22) to radni 
mieli okazję wnikliwie zapoznać się z tym projektem, ponieważ był omawiany 
na posiedzeniach komisji i nie wnoszono zastrzeżeń. 

Uchwałę XII/121/2008 podjęto jednogłośnie – 18 głosów „za”. 
 
Ad 14/8 

Ze względu na fakt, iż z projektem uchwały XII/122/2008 w sprawie 
współdziałania z Gminą Zielona Góra (załącznik nr 23) radni nie mieli okazji 
szczegółowo się zapoznać Przewodniczący przytoczył pełen tekst wraz  
z uzasadnieniem.  

Stanisław Okopień spytał jaki jest udział gminy Zielona Góra  
w partycypowaniu tego zadania. 

Marek Szarłata wyjaśnił, że w 100% to sfinansuje gmina, chodzi  
o poparcie i wykazanie współpracy jednostek samorządowych. Gmina wykonuje 
swoje prace, a powiat swoje. 

Przewodniczący ogłosił głosowanie. Za przyjęciem Uchwały 
XII/122/2008 głosowało 15 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

Na tym wyczerpano zakres przyjmowania uchwał. 
 
(Na obrady powróciła Janina Kałuża, a opuścili Ireneusz Plechan  

i Mieszko Sibilski). Stan obecnych radnych na obradach – 17. 
  

Ad 15. 
W odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych Edwin Łazicki 

odniósł się do najbardziej drażliwego tematu, czyli remontów, napraw  
i modernizacji dróg. Zaznaczył, że rozumie, iż wszystkie sprawy związane  
z tą kwestią są bardzo pilne i niecierpiące zwłoki, ale środki nie pozwalają  
na zaspokojenie wszystkich roszczeń i należy dokonywać priorytetów.  
Po dyskusjach z włodarzami gmin na współfinansowanie w chwili obecnej 
potrzeba ok. 1.200.000 zł by zrealizować tylko po jednym zadaniu, a petycji  
i wniosków takich jak Pani radnej Oziemkowskiej jest o wiele więcej. Plany  
i harmonogramy chcemy przygotować rzetelnie i ująć w nich to co będzie 
można zrealizować, by nikt nie zarzucił nam nie wykonanie planów. Zwrócił też 
uwagę, że to co było obiecane na spotkaniach z wójtami zostało zrealizowane, 
ale trudno obiecać dla jednej gminy naprawy za 1.000.000 zł, ponieważ  
to byłoby zupełnie nie realne. W sprawie przepustów, które poruszył radny 
Cygański, to prace te wykonamy własnym sumptem- powiedział Starosta.  
Po wizji wszystkich punktów, które radni zgłosili do naprawy Marek Szarłata 
wspólnie z Dyrektor Markowicz powiadomią zainteresowanych, by wspólnie 
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dokonywać podziału środków. Nadmienił również, że nie zakończyły się 
procedury przetargowe. Planuje się podział powiatu na trzy podokręgi  
i na każdy okręg wybrać inna firmę, by prace mogły trwać jednocześnie w kilku 
miejscach. Dużym problemem są pobocza. Przycinki są wykonywane 
systematycznie, a wycinki krzaków należy zrobić tak, by za rok nie powtarzać 
tych prac. Większość poboczy jest posadowiona wyżej niż nawierzchnia drogi, 
co powoduje gromadzenie się wód, ale niestety nie będzie można naprawić 
wszystkich i też należy wybrać te, które wymagają najpilniejszych robót.  
Ale wszystkie prace są też uzależnione od warunków pogodowych. Starosta 
obiecał, że wszystkie  środki zostaną efektywnie wykorzystane i na pewno nadal 
będą poszukiwane dodatkowe środki. Plany i harmonogramy chcemy 
przygotować rzetelnie i ująć w nich to co będzie można zrealizować, by nikt nie 
zarzucił nam nie wykonanie planów. Zwrócił też uwagę, że to co było obiecane 
na spotkaniach z wójtami zostało zrealizowane. Starosta doskonale rozumie,  
iż każda sprawa jest ważna i pilna, nie mniej jednak trzeba wybierać kwestie 
najpilniejsze i logicznie rozpatrywać wszystkie problemy. 

Przewodniczący Sroczyński podziękował Staroście za wyczerpujące 
odniesienie się do wniosków i interpelacji radnych i przeszedł do następnego 
punktu porządku obrad. 

 
Ad 16. 

Edwin Łazicki  ustosunkował się do wizji lokalnej, która 
zaproponowała Jadwiga Oziemkowska. Podkreślił, iż objazd ok. 1000km dróg 
ze względów logistycznych jest nie realny, lepszym rozwiązaniem jest 
zawiadamianie radnych o wizji w poszczególnych gminach i zainteresowani 
będą mogli w nich uczestniczyć. 

Jadwiga Oziemkowska oznajmiła, że odpowiedź Starosty  
nie satysfakcjonuje ją w części dotyczącej dróg w gminie Zabór. Zwróciła  
też uwagę, iż w planie nie ujęto kolejności prac w ramach środków 
zatwierdzonych w budżecie, tj. kwoty 750.000 zł. Ponownie poprosiła  
o przedłożenie planu, ale już z poprawkami, o które wnioskuje. Stwierdziła,  
że objazd wszystkich dróg przez ogół radnych jest konieczny, bo problemy 
własnych gmin są znane radnym, a należy się zapoznać również ze stanem dróg 
w innych gminach, by wyrobić sobie stanowisko i ocenić sytuacje globalnie. 
Zarzuciła też niesprawiedliwy podział środków, większość pochłaniają remonty 
na prawym brzegu Odry, a lewa pozostaje niedofinansowana. Stwierdziła,  
że Powiat należy traktować jako całość, nie można dyskryminować żadnej 
gminy, każdy mieszkaniec ma prawo do równego traktowania. 

Starosta Łazicki oświadczył, że wszyscy starają się sprawiedliwie 
rozdzielać środki, ale to w Sulechowie są szkoły, jest szpital i inne instytucje 
powiatowe i jeśli się weźmie te czynniki pod uwagę, to okaże się sprawiedliwy 
podział funduszy, a sprawa dróg jest podzielona równo. Wszystko jest jawne  
i nie ma żadnych ukrytych intencji. 6 marca odbędzie się kolejne spotkanie  
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z burmistrzami i wójtami gmin i będą toczyły się rozmowy w sprawie 
rozwiązania kolejności remontów, opracowania polityki ich przeprowadzania. 
Możliwe jest kompleksowe wykonanie robót w bieżącym roku po jednej stronie 
Odry, a w następnym po drugiej. Starosta zdaje sobie sprawę, iż żadna 
koncepcja nie spotka się z aplauzem i zawsze ktoś będzie niezadowolony. Napór 
na prace drogowe jest przeogromny, ale możliwości finansowe są ograniczone. 
Zarząd szuka różnych rozwiązań , by pozyskać nowe środki na drogi. Jeśli radni 
naprawdę będą upierali się nad objazdem, to będziemy szukać dobrych 
rozwiązań, by usprawnić ten wyjazd, może poszczególne komisje objechałyby 
określone gminy i wówczas na wspólnym posiedzeniu wymieni się poglądami  
i wyciągnie się wnioski. 

Krzysztof Sroczyński odniósł się do prac nad Planem rozwoju 
Lokalnego. Zaproponował, do prac włączyć przedstawicieli wszystkich gmin 
zarówno z urzędów gminy, jak i radnych, chyba, że ktoś nie wyrazi chęci  
do takiej pracy.  

Starosta zaakceptował tę propozycję, jednocześnie przypomniał,  
że poprzedni Plan jest obowiązujący, nowy należy tak dopracować, by spełniał 
realne oczekiwania, a nie stał się „księgą życzeń”. Wszystkim nam przecież 
chodzi, by to co ujmiemy w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym było zadaniami 
możliwymi do wykonania – powiedział Starosta. Nad planem prace będą trwały 
tak długo, jak będzie to wynikało z potrzeb, i tak by zaspokoić wymagania, jak 
najszerszej liczby mieszkańców, a wykorzystanie środków najbardziej 
efektywne.  

Jadwiga Oziemkowska przypomniała wszystkim, że możliwości 
pozyskania środków należy brać pod uwagę, ale prosi o przedstawienie 
pewnych możliwości realizacji robót. Gmina Zabór od 6 lat czeka na inwestycje 
z tych wirtualnych funduszy i nie dochodzi do ich wykonania, ponieważ 
projekty nie wchodzą do realizacji.  

Henryk Jagoda nie zgodził się ze zdaniem Przewodniczącego,  
by w pracach nad Planem brali udział tylko przedstawiciele poszczególnych 
gmin, ale zespół ten rozszerzyć o wszystkich radnych jak nadmienił  
na posiedzeniu Komisji Budżetowej, nawet o sołtysów. Radni to przedstawiciele 
mieszkańców poszczególnych gmin i muszą brać pod uwagę ich opinie. Zgodził 
się jednak się z poglądem Przewodniczącej Janiny Kałuży, iż radni jako 
przedstawiciele społeczeństwa powinni ich reprezentować powinni brać udział 
w tworzeniu Planu Rozwoju Lokalnego. Zwracając się do Starosty spytał jak  
to możliwe, że łatanie dziur w gminie Babimost, w miejscowości Podmokle 
Małe odbyło się szybko, sprawnie, a na prace w innych miejscach rozpisuje się 
przetarg, czy stosuje się inne procedury ze względu na ustawę o zamówieniach 
publicznych. Czy to media wpłynęły na tak szybką reakcję i natychmiastowe 
wykonanie napraw? Prosił by traktowane były wszystkie gminy równo,  
a nie tylko wybrane traktuje się w trybie natychmiastowym. 
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Brygida Wróblewska zgodziła się z Henrykiem Jagodą. W związku  
z opracowywaniem planu odnowy miejscowości, zespoły w różnych gminach 
pracują zespoły i w związku z tym wynika wiele potrzeb tych miejscowości, 
które należy zaspakajać w miarę możliwości. Uważa, że te potrzeby powinny 
być zawarte w Planie Rozwoju Lokalnego i stąd też zdanie, by zespół 
opracowujący program rozwoju by poszerzony o przedstawicieli różnych 
miejscowości.  

Lech Czura przypomniał, iż jest przecież ustalony termin do 10 marca 
składania wniosków i propozycji do Planu Rozwoju Lokalnego przez radnych 
czy też innych zainteresowanych, więc w chwili obecnej nie ma potrzeby 
dyskusji o Planie. 

Edwin Łazicki wyjaśnił, iż media nie miały nic wspólnego z szybkimi 
pracami drogowymi w miejscowości Podmokle Małe. Natężenie ruchu tam jest 
porównywalne z ruchem na trasie Cigacice – Rockwool. Nasilenie to jest 
efektem zamknięcia drogi przez Zarząd Dróg Wojewódzkich i Gminę Babimost, 
bez zgody powiatu i w związku z tym nastąpiło tak duże nasilenie ruchu  
na drodze powiatowej przez tę miejscowość. Wzmożony ruch zagrażał 
bezpieczeństwu, i mieszkańców, i kierujących. Starosta proponował na zebraniu 
Zarządu Powiatu, by postawić znaki ograniczenia ruch, lecz jest to ze względów 
logistycznych niemożliwe, ponieważ w tej chwili jest to jedyny dojazd  
do przedsiębiorstw umiejscowionych w Babimoście i okolicach. Remonty  
i naprawy „zimną masą” są dokonywane wszędzie tam, gdzie jest to konieczne  
i możliwe. Podkreślił również, iż są to prace doraźne, by zmniejszać zagrożenia, 
bo materiał nie jest dostosowany do wyższych temperatur. A w nawiązaniu  
do prac nad Planem Rozwoju, zaznaczył, że jest otwarty na wszelkie sugestie  
i rozmowy mogą toczyć się bez zwoływania sesji Rady Powiatu. Wszystkie 
zainteresowane strony będą uczestniczyć w spotkaniach i wymienią się 
poglądami, wybiorą priorytety, ustalą kolejność i ważkość zadań. Plan Rozwoju 
ma być dokumentem rzetelnym, odzwierciedlającym faktyczne potrzeby  
i możliwe do zrealizowania programy. Sprawa dyskusyjną nie jest cały Plan,  
bo część opisowa została pozytywnie zaopiniowana przez radnych, problem 
tkwi w załącznikach, ale przypomniał Starosta ponownie, iż chyba wszystkim 
zależy na realności i rzetelności wpisanych zadań i inwestycji. Podkreślił,  
że zdaje sobie sprawę, że na pewno nie uda się zrealizować wszystkich 
projektów - choćby ze względu na brak dofinansowania, bo wtedy żylibyśmy  
w „krainie wiecznej szczęśliwości”. Starostwo otrzymało opinię RIO  
w Poznaniu i we Wrocławiu, które mówią o zgodności wydatków w Planie  
i w budżecie na dany roku. Zaznaczył, że pozyskanie funduszy z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich jest możliwe jedynie przez gminy czy 
stowarzyszenia.  

Ireneusz Nijaki spytał na jaki okres ma być opracowany Plan 
Rozwoju, czy muszą to być lata 2008-2015. 
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Edwin Łazicki wyjaśnił, iż nie ma obligatoryjnego terminu na jaki 
Plany ma zostać sporządzony, może to być na lata 2008 – 2012, a następnie 
rozszerzyć o następne lata załącznikiem. Ten problem też będzie rozwiązywany  
na wspólnych spotkaniach zespołu pracującego na programem rozwoju. 

Krzysztof Sroczyński zwrócił uwagę, iż na szkoleniach dotyczących 
finansowania z programów unijnych mówiono o finansach na lata 2007-2013, 
lecz założenia są by rozszerzać jeszcze o dwa następne lata, ponieważ pozostaje 
też kwestia rozliczeń zadań. 

Starosta podkreślił, że po preselekcji zostaną ogłoszone nabory  
i konkursy, to już będzie trzeci kwartał, także rok 2007 i 2008 „wypadnie” i czas 
przesunie się automatycznie w dysponowaniu środkami, a Marszałkowie mają 
możliwości ich kumulowania. 

Jadwiga Oziemkowska ponownie upomniała się o szczegółowy plan 
modernizacji i remontów dróg oraz naprawy chodników. 

Edwin Łazicki przypomniał, że plan nie jest zakończony. Dziś Rada 
przyjęła uchwały, które umożliwią zwiększenie finansowania tych remontów  
i napraw, więc po skorygowaniu zostanie przedstawiony Radzie – zauważył 
Starosta. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał o składaniu oświadczeń 
majątkowych, dzień 30 kwietnia jest terminem zawitym, więc jego 
przekroczenie pociągnie za sobą restrykcje. 

Rafał Gajewski z kolei przypomniał o konieczności składania 
oświadczeń lustracyjnych przez radnych, którzy otrzymali wezwania. 

Krzysztof Sroczyński – Przewodniczący Rady Powiatu 
podziękował wszystkim zebranym za przybycie i czynny udział w obradach i na 
tym zamknął XII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego o godzinie 14:10. 
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